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وزیر تعاون اعلام کرد:

کاهش هزینه  درمان ۴۴ میلیون بیمه شده تامین 
اجتماعی در دستور کار دولت

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در نشست کمیسیون بهداشت مجلس اعلام کرد: 
کاهش هزینه  درمان ۴۴ میلیون نفر بیمه ش�ده تامین اجتماعی در دس�تور کار این 

وزارتخانه قرار دارد.
به گزارش روز جمعه ایرنا از مرکز روابط عمومی واطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، 
"حجت الله عبدالملکی" در نشس��ت کمیسیون بهداش��ت و درمان مجلس اظهار داشت: کاهش 
هزینه های بهداشت و درمان در دستور کار است تا بتوانیم مستقل از نظام عمومی بهداشت و درمان 
کشور، هزینه  درمان را برای ۴۴ میلیون نفر کاهش دهیم؛ همچنین در موضوع فرهنگ سلامت 
ورود کردیم زیرا تمرکز بر فرهنگ سلامت، کاهش هزینه های درمان را در پی خواهد داشت. وی با 
تأکید بر اینکه تعامل با مجلس برای ما بسیار اهمیت دارد، گفت: ارتباطاتمان را با مجلس افزایش 
خواهیم داد و مطالبات نمایندگان در حوزه انتخابیه را رسیدگی خواهیم کرد. وی ادامه داد: اینکه 
جلسات تخصصی موضوعی در مورد نظام بیمه ای، شستا و سرمایه گذاری ها و بهداشت و درمان 
را در کمیسیون بهداشت و درمان داشته باشیم اقدامی موثر است و در جلسه معارفه موسوی مدیرعامل 
تامین اجتماعی تأکید کردیم که شستا متعلق به تأمین اجتماعی است و باید با آن هماهنگ باشد و 
نیاز نیست خود را زیرمجموعه وزیر بداند و تأکید کردیم تا زمانی که مدیرعامل تأمین اجتماعی منصوب 
نشده وارد کار شستا نشویم و مدیرعامل باید رئیس شستا را تعیین کند. عبدالملکی با یادآوری اینکه 
چهار راهبرد را در حوزه بهداشت و درمان در تأمین اجتماعی پیگیری می کنیم و برنامه های تفصیلی 
آن را در نشست های آینده ارائه خواهیم کرد، گفت: عدالت در ارائه خدمات بهداشتی را مورد توجه قرار 
دادیم و همچنین سه محور در حوزه عدالت در خدمات را پیگیری خواهیم کرد و باید بستر مناسب برای 
خدمات رسانی را فراهم کنیم؛ یکی از برنامه ها این است که پروژه هایی که شروع شده و نیمه کاره رها 
شده را به سرعت تکمیل کنیم. وی افزود: به قول های مسئولان سابق عمل خواهیم کرد، در حال حاضر 
با عدالت فاصله زیادی داریم و طی سه ماه آینده شاخص  عدالت در ارائه خدمات بهداشتی و درمانی را 
ارائه خواهیم کرد و ۶ ماه بعد شاخص را محاسبه خواهیم کرد تا ببینیم که به سمت بهتر شدن عدالت 

در خدمات درمانی رفته ایم یا نه؟  

بانک مرکزی نرخ تسعیر برای گزارشگری ۶ ماهه 
بانک ها را تغییر نداده است

پژوهش�کده پول�ی و بانکی بانک مرک�زی اعلام کرد که بان�ک مرکزی هیچ گونه 
تغییری در نرخ تسعیر برای گزارشگری ۶ ماهه بانک ها نداشته است.  

به گزارش ایرنا از پژوهشکده پولی و بانکی بانک مرکزی، این بانک مرکزی بتازگی در بخشنامه ای، 
نرخ تس��عیر اقلام پولی دارایی ها و بدهی های ارزی بانک ها و موسس��ات اعتباری غیربانکی برای 
گزارشگری دوره ۶ ماهه منتهی به پایان شهریور ۱۴۰۰ را به ازای هر یورو ۱۹ هزار تومان و به ازای 
هر دلار ۱۵ هزار و ۹۰۰ تومان اعلام کرده است که این نرخ، دقیقا معادل نرخ تسعیر ابلاغی برای 
پایان س��ال ۹۹ بوده و هیچگونه تغییری نداشته است. بنابراین طرح برخی موضوعات در فضای 
مجازی مبنی بر افزایش ۱.۵ برابری نرخ تسعیر ارز از سوی بانک مرکزی به هیچ وجه صحت ندارد. 
براساس این گزارش بانک مرکزی در اسفند سال گذشته، ابتدا نرخ تسعیر برای گزارشگری پایان 
سال ۹۹ بانک ها و موسسات اعتباری را به ازای هر یورو ۱۲ هزار و ۹۰۰ تومان و به ازای هر دلار، 
۱۱ هزار تومان اعلام کرده بود، اما در اردیبهش��ت ۱۴۰۰ با صدور بخش��نامه جدیدی، این نرخ را 
اصلاح و به ازای هر یورو، ۱۹ هزار تومان و به ازای هر دلار ۱۵ هزار و ۹۰۰ تومان تعیین کرد که در 
بخشنامه اخیر بانک مرکزی درخصوص نرخ تسعیر برای دوره شش ماهه منتهی به شهریور ۱۴۰۰ 
نیز دقیقا همین نرخ، بدون تغییر به بانک ها و موسس��ات اعتباری غیربانکی ابلاغ شده است. به 
گزارش ایرنا،  نرخ تسعیر عبارت است از نرخ تبدیل دو واحد پولی به یکدیگر )شامل انواع نرخ های 
برابری رسمی، قراردادی و غیره( که در فرایند تسعیر بکار گرفته می شود، به  نحوی  که نتایج آن عموماً با 
آثار تغییرات نرخ ارز بر جریان های وجوه نقد واحد تجاری و ارزش ویژه آن هماهنگی داشته باشد و این 

اطمینان را ایجاد کند که صورت های مالی، تصویری مطلوب از نتایج عملکرد ارائه می دهد.

مسئولان در پی محدودیت استفاده از اینترنت هستند
نایب رئیس کمیسیون فناوری اطلاعات و ارتباطات اتاق بازرگانی ایران اظهار داشت: 
دغدغه های ما در بهره گیری از فضای مجازی ابتدایی است، ما هنوز درگیر قطع و وصل 
شدن اینترنتیم و نمی توانیم در زمان مشخص یک فایل را دانلود کنیم اما در آن سوی 

مرزها رقیب اقتصادی ما فایل را دانلود و سفارش خود را ثبت می کند.
بابک عابدین نایب رئیس کمیسیون فناوری اطلاعات و ارتباطات اتاق بازرگانی ایران، در گفت 
و گو با خبرنگار اقتصادی ایلنا، گفت: برکسی پوشیده نیست که اینترنت به نیروی محرکه اقتصاد 
دنیا تبدیل شده است و کشورها بدون بستر ict قوی نمی توانند به توسعه اقتصادی برسند. وی 
در ادامه خاطر نشان کرد: تغییرات تکنولوژی در آمریکا رشد قابل توجهی کرده است و متعاقب آن 
شاهد رشد اقتصادی در این کشور هستیم. این روزها سخن گفتن از توسعه اقتصادی بدون رشد 
صنعت تکنولوژی بی معناست. این فعال اقتصادی بابیان اینکه رقابت اقتصادی تاثیرپذیر از دانش 
اطلاعات است، تصریح کرد: همانگونه که اشاره کردم این روزها رشد صنعت وابستگی تنگاتنگی 
با توسعه دانش ict دارد چراکه این بخش تعیین کننده قدرت رقابتی است. به گفته عابدین، اگر 
نتوانیم سرعت در انتقال داده ها و دانش اطلاعات و ارتباطات را توسعه بدهیم بدون تردید نخواهیم 
توانست به یک قدرت و قطب اقتصادی در خاورمیانه تبدیل شویم. ایران نقطه اتصال غرب آسیا 
به شرق آسیا است حال که از نظر جغرافیایی فرصت توسعه اقتصادی را داریم چرا با ایجاد مانع 
در بهره گی��ری از دنیای الکترونیک برای خود محدودیت ایجاد می کنیم. وی ادامه داد: در دولت 
گذشته محدودیت های برای استفاده از اینترنت وضع شد. این قوانین در حالی وضع و اجرا شد که 
دنیا به سمت سرعت انتقال داده ۵جی رفته بود. متاسفانه مسئولان در ایران هر روز در پی وضع 
قوانینی برای منع و محدودیت بهره گیری از اینترنت هستند. این فعال اقتصادی با بیان اینکه در 
ایران دغدغه های ما در بهره گیری از فضای مجازی ابتدایی است، خاطر نشان کرد: ما هنوز درگیر 
قطع و وصل شدن اینترنتیم و نمی توانیم در زمان مشخص یک فایل را دانلود کنیم اما در آن سوی 
مرزها رقیب اقتصادی ما فایل را دانلود و سفارش خود را ثبت می کند. وی با بیان اینکه محدود در 
دانش الکترونیک مساوی با کاهش رقابت پذیری اقتصادی، افزود: تجارت الکترونیک از پرداخت ها و 
فرآیندهای بانکی گرفته تا ثبت سفارش در دنیای مجازی امکان پذیر است. عابدین در پایان تصریح 
کرد: اگرخواهان توسعه صادرات غیرنفتی هستیم نباید در این بخش محدودی ایجاد کنیم. تجربه 
کشورهای دنیا ثابت کرده است که توسعه اینترنت بیشترین رشد را در بهره وری آنها داشته است 

و ایجاد مانع مساوی عقب انداختن اقتصاد کشور.

علیرغم افزایش کم سابقه قیمت های جهانی

سکه و طلا ارزان و حباب سکه کوچکتر شد
طب�ق تحلیل نایب رئیس اتحادیه ط�لا و جواهر تهران از وضعیت یک هفته اخیر 
بازار س�که و طلای داخلی، علیرغم افزای�ش ۴۱ دلاری هر اونس جهانی طلا که آن 
را به بالاترین قیمت خود طی یکماه گذش�ته رساند، قیمت ها )سکه و طلا( در بازار 
داخلی به س�بب سیر نزولی نرخ ارز در داخل، روند کاهشی داشت؛ بگونه ای که هر 
قطعه سکه تمام ۳۲۰ هزار تومان نسبت به ابتدای هفته ریزش قیمت داشته است.

کاهش ۳۲۰ هزار تومانی ارزش هر قطعه سکه در طول یک هفته
وی در رابطه با آخرین قیمت  سکه و طلا در پایان هفته و تغییرات آن نسبت به روزهای ابتدایی 
هفته، گفت: هر قطعه سکه تمام طرح جدید با حدود ۳۲۰ هزار تومان کاهش نسبت به ابتدای 
هفته به ۱۱ میلیون و ۵۷۰ هزار تومان رسیده و همچنین هر قطعه سکه تمام طرح قدیم با ۲۰۰ 
هزار تومان کاهش به ۱۱ میلیون و ۳۰۰ هزار تومان در آخرین معاملات روز گذشته رسیده است. 
در پایان هفته هر قطعه نیم سکه و ربع سکه هر یک با ریزش ۹۰ هزار تومانی به ترتیب نیم سکه 
ش��ش میلیون تومان و ربع سکه سه میلیون و ۵۰۰ هزار تومان تعیین قیمت شده اند. سکه های 
یک گرمی نیز در این هفته ۵۰ هزار تومان ارزان تر شده و در پایان هفته دو میلیون و ۲۰۰ هزار 
تومان قیمت دارند.  کشتی آرای  افزود: همنین هر مثقال طلا ۱۷ عیار با کاهش بطور متوسط ۴۵ 
هزار تومانی  در این هفته به چهار میلیون و ۹۵۲ هزار تومان، هر گرم طلای ۱۸ عیار  نیز با افت 
۹۰۰۰ تومانی نسبت به آغاز هفته، به یک میلیون و ۱۴۳ هزار تومان و هر طلای ۲۴ عیار نیز با 
۱۰ هزار تومان کاهش هفتگی به ازای هر گرم در آخرین معاملات روز گذشته به یک میلیون و 
۵۲۴ هزار تومان دادوستد شده اند. همانطور که ذکر شد در حال حاضر هر اونس جهانی طلا نیز 
۱۸۰۰ دلار ثبت شده است که افزایش ۴۱ دلاری را نسبت به ابتدای هفته نشان می دهد.  نایب 
رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران تصریح کرد: با توجه به کاهش سطح دادوستدها و همچنین 
ادامه رکود در بازار به سبب کاهش قیمت ها، انگیزه و جاذبه خرید و سرمایه گذاری بر روی طلا، به 
شدت کاهش یافته است. بنابراین حباب سکه نیز در این هفته با کاهش مواجه شد. براین اساس 
حباب سکه با ۸۰ هزار تومان کاهش طی این هفته در آخرین معاملات به ۳۴۰ هزار تومان رسید. 
به نوعی هر زمان که قیمت ها رو به کاهش هستند، رکود در بازار سکه و طلا ایجاد می شود و هر 
زمان که قیمت ها سیر صعودی دارند، نوعی هیجان کاذب و انگیزه سرمایه گذاری شکل می گیرد 

که حباب را بزرگتر می کند.

عض�و هیئ�ت مدیره ات�اق بازرگان�ی ایران و 
اسپانیا اظهار داشت:  بیش�تر صادرات ایران به 
اروپا از طریق واسطه ها انجام می شود، بنابراین 
آمار منتش�ره نمی تواند دقیق باشد. با این حال 
صادرات ایران به اسپانیا در سال 2019 به میزان 
92 میلی�ون و 426 هزار و 560 یورو و در س�ال 
2020 به میزان 63 میلی�ون و 862 هزار و 280 

یورو بوده است.
اصغر آهنی ها در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا 
در مورد آخرین وضعیت تجارت ایران و اسپانیا اظهار 
کرد: با توجه ب��ه اینکه ما هنوز برای تجارت خارجی 
ب��ه خصوص در حوزه اروپا، م��راودات بانکی نداریم و 
کارها بیش��تر از طریق صرافی ها انجام می شود، ارقام 
زیادی را شامل نمی شود. با اسپانیا در مورد بعضی از 
صنایع مانند کاشی و سرامیک، محصولات پزشکی و 
حوزه های نفتی با یکدیگر همکاری داریم و شرکت ها 
باه��م کار می کنند ولی ای��ن همکاری ها فعلا جدی 
نیس��تند. علت این امر ترس شرکت های اسپانیایی از 
ارتباط گرفتن با شرکت های ایرانی به خاطر تحریم ها 
و جرای��م دولت آمریکا و همچنین مش��کل مراودات 
بانکی است که باعث افزایش هزینه فعالان اقتصادی 

برای حل مشکلات خود در بخش تولید شده است.
وی افزود: علی رغم اش��تراکاتی که ایران و اسپانیا 
دارن��د و می توانند فعالیت های خوبی را باهم داش��ته 
باش��ند اما متاسفانه س��طح مراودات و همکاری های 
اقتصادی امروز رقم قابل توجهی نیس��ت. با توجه به 
ش��یوع بیماری کرونا و همه گیری آن بهبودی هم در 

آن حاصل نشده است.
آهنی ه��ا در مورد قرار گرفتن نام اس��پانیا در میان 
مقاص��د صادراتی خ��وردوی ایرانی گف��ت: صادرات 

خودرو در کشور ما هنوز به آن بلوغ نرسیده که بتواند 
وارد بازاره��ای اروپایی ش��ود. در بازاره��ای اروپایی 
خودروه��ای لوکس با قیمت ارزان عرضه می ش��وند 
و ورود ب��ه ای��ن بازارها مس��تلزم ایجاد بس��یاری از 
زیرساخت ها در کشور ما است؛ اما با توجه به ساختار 
خودروس��ازی ایران، اگر این رون��د ادامه پیدا کند ما 
نخواهیم توانس��ت این جایگاه را به دست بیاوریم. در 
مورد باقی کالاها هم صادرات ما به اس��پانیا بیشتر به 

صورت غیرمستقیم است و بسیار محدود است.
وی با اشاره به آمار تجاری ایران و اسپانیا بیان کرد:  
از آنجا که ممکن اس��ت شرکت ها دچار مشکل شوند 
بیش��تر صادرات از طریق واس��طه ها انجام می ش��ود، 

بنابراین آمار منتش��ره نمی تواند دقیق باش��د. با این 
حال طبق آمار منتشر شده، صادرات ایران به اسپانیا 
در س��ال 2019 به می��زان 92 میلیون و 426 هزار و 
560 ی��ورو و در س��ال 2020 به میزان 63 میلیون و 
862 هزار و 280 یورو بوده است. از این میان در سال 
2020 سهم صادرات محصولات صنعتی و فناوری 17 
میلیون و 889 هزار و 890 یورو، کالاهای مصرفی 1 
میلیون و 854 هزار و 950 یورو، نوشیدنی ها 7 هزار 
و 940 یورو و صنایع غذایی و کش��اورزی 44 میلیون 

و 109 هزار و 500 یورو بوده است.
عضو هیئت مدی��ره اتاق بازرگانی ایران و اس��پانیا 
تصری��ح ک��رد: مهم ترین اق��لام صادراتی ای��ران به 

اس��پانیا در این مدت ش��امل زعفران، ف��ولاد و آهن، 
خشکبار، مواد اولیه پلاستیکی سنگ گرانیت و مرمر 
و محصولات بهداشتی بوده است. زعفران ایران بیشتر 
به صورت غیرمس��تقیم به کش��ورهای دیگر از جمله 
اروپا می رود برای مثال وارد افغانس��تان شده و از این 

کشور صادر می  شود.
وی افزود: در بین کشورهای خاورمیانه در صادرات 
به اسپانیا ایران بعد از عربستان، عراق، اسرائیل، قطر، 
امارات و بحرین در رتبه هفتم قرار دارد، در حالی که 

در سال 2019  ایران در جایگاه پنجم قرار داشت.
آهنی ها همچنین با اش��اره به آم��ار وارداتی از این 
کش��ور اضافه کرد:  واردات ایران از اس��پانیا در س��ال 
2019 ب��ه میزان 225 میلی��ون و 768 هزار و 250 
یورو بود که این رقم در سال 2020 به 205 میلیون و 
614 هزار و 260 یورو کاهش یافت. از این رقم سهم 
واردات محص��ولات صنعتی و فناوری 177 میلیون و 
195 هزار و 760 ی��ورو، کالاهای مصرفی 7 میلیون 
و 240 هزار و 10 یورو، نوش��یدنی ها 244 هزار و 50 
یورو و صنایع غذایی و کش��اورزی 20 میلیون و 934 

هزار و 440 یورو بوده است.
وی خاطرنش��ان کرد: مهم ترین کالاهای وارداتی از 
اسپانیا ش��امل تجهیزات انتقال مایعات، ماشین آلات 
حم��ل و نق��ل و بارب��ری، حفاظ��ت از محص��ولات 
کش��اورزی، افزودنی های غذایی، محصولات دارویی، 
مواد غذای��ی دام، تجهیزات، قطع��ات و لوازم جانبی 
خودرو، خمیر کاغذ و کاغذ، فولاد و آهن بوده است.

آهنی ها در ادامه متذکر ش��د: در ح��وزه واردات از 
اسپانیا جایگاه ایران در بین کشورهای خاورمیانه پس 
از عربستان، امارات، اس��رائیل، قطر و کویت در رتبه 

ششم بوده است.

وزی�ر نیرو یک�ی از راهکارهای تامین آب اس�تان ف�ارس را در 
اس�تفاده از خلیج ف�ارس عنوان کرد و گفت: تامین آب س�الم و 

پایدار استان فارس از سیاست های اصلی وزارت نیرو است.
ب��ه   گزارش ایلنا از وزارت نیرو، "علی اکبر محرابیان" که به همراه رئیس 
جمهور و اعضای هیئت دولت به اس��تان فارس س��فر کرد، پس از بازدید 
پروژه ها و طرح های شهرستان کازرون اظهار کرد: روند اجرای پروژه ها در 
شهرس��تان کازرون کند بوده و علی رغم شروع این پروژه ها در سال های 

گذشته پیشرفت مطلوبی نداشته است.
وی با اشاره به پروژه سد نرگسی در شهرستان کازرون اضافه کرد: سد 
نرگس��ی جزو سدهای مهم استان فارس محس��وب شده و نقش کلیدی 
برای شهرس��تان کازرون از نظر تامین آب کش��اورزی، ش��رب و صنعت 
دارد. وزیر نیرو با بیان اینکه در حال حاضر سد نرگسی حدود ۷۰ درصد 
پیش��رفت فیزیکی دارد، خاطرنش��ان کرد: تلاش خواهیم کرد این س��د 
حداکث��ر تا پایان س��ال آینده به مرحله آبگیری برس��د و ب��ه مرور مورد 

بهره برداری قرار گیرد.
وی ادامه داد: نکته مهم در خصوص سد نرگسی، اجرای شبکه آبیاری 

است که این مهم نیز تا پایان سال آینده به صورت خط اجرا خواهد شد 
و آب موردنیاز برای شهر و زمین های کشاورزی تامین می شود.

محرابیان با اشاره به تصفیه خانه فاضلاب کازرون تصریح کرد: بخشی از 
این شبکه اجرا شده و در حال نزدیک به مراحل پایانی است.

وی ادام��ه داد: امیدواری��م با همت مدیران و پیمانکار پروژه تا چند ماه 
آینده بهره برداری از این پروژه آغاز شود.

وزی��ر نیرو در خصوص پروژه انتقال آب دریای خلیج فارس به اس��تان 
فارس نیز یادآور ش��د: یکی از رویکرد های مه��م در این دوره انتقال آب 
فلات مرکزی و اس��تان هایی اس��ت که فاقد آب مطمئ��ن به ویژه بخش 
صنعت و ش��رب هس��تند. یکی از این راهکارها تامی��ن این آب از دریای 

خلیج فارس است.
محرابیان گفت: استان فارس جزو استان هایی است که تخصیص برای 
آن صادر شده است. طبق جلسات برگزار شده در تهران، میزان تخصیص 
استان را افزایش دادیم. تخصیص آب به ۴۰۰ میلیون مترمکعب در سال 
افزایش پیدا کرد و قرار ش��د در س��ه کریدور غربی، ش��رقی و میانی کار 
را به صورت س��ریع انجام دهند. وزیر نی��رو ادامه داد: فراخوانی را هم آب 
منطقه ای اس��تان داشته که ۸ ش��رکت برای اجرای پروژه اعلام آمادگی 
ک��رده اس��ت. وی در پایان با بیان اینکه در اس��تان ف��ارس بیش از ۱۴ 
مصوب��ه صنعت آب و برق را داریم، تاکید کرد: تامین آب س��الم و پایدار 
استان فارس از سیاست های اصلی وزارت نیرو است که امیدوارم با تکمیل 
س��دهای نیمه تمام، طرح های انتق��ال آب و همچنین تامین آب از دریا 

بتوانیم نیازهای استان را طی سال های آینده برطرف کنیم.

آبخلیجفارسبهاستانفارسمیرسد

وزیر ارتباط�ات و فناوری اطلاعات گفت: طرح صیانت از فضای 
مجازی دارای نقاط مثبت بسیاری است اما نقاط چالش برانگیزی 

دارد و باید مورد بررسی قرار گیرد.
به گ��زارش ایرنا، »عیس��ی زارع پور« روز جمعه در حاش��یه کنفرانس 
ظرفیت شبکه ملی اطلاعات و توسعه پایدار زیرساخت ها که در پژوهشگاه 
ارتباطات برگزار می ش��ود، در پاس��خ به ایرنا و درباره طرح صیانت افزود:  
برای روز یکش��نبه که زمان رس��یدگی به طرح صیانت از قضای مجازی 
است، نماینده خود را معرفی کرده ایم و حضور فعالی برای ارتقا این طرح 

خواهیم داشت.
وی اف��زود: البته هنوز چیز مکتوبی وجود ندارد و باید کمیس��یونی از 
نماین��دگان مختلف برگزار ش��ود تا بتوانند به ب��ا کمک دیگر نمایندگان 
طرحی را تهیه کنند و آن را به تصویب برسانند. اکنون یک پیش نویس 

تهیه شده که به هیچ وجه به معنای این نیست که باید اجرا شود.

زارع پ��ور تاکید ک��رد: معتقدیم این طرح علاوه ب��ر نقاط مثبت نقاط 
چالش برانگیزی دارد و باید مورد بررسی قرار بگیرد. 

وزیر ارتباطات افزود: درباره طرح صیانت نظرات جدی داریم و با توجه 

به فضای همراهی و نخبگانی که در مجلس وجود دارد می توان به نتایج 
خوبی دست یافت. وی ادامه داد: معتقدم در عین حال که می توان فضای 
مجازی را نظام مندتر و قانونمندتر از گذشته کرد، از این فرصت نیز برای 

پیشرفت کشور به صورت حداکثری استفاده کنیم.
وزیر ارتباطات تاکید کرد: فناوری اطلاعات برای کش��ور فرصت است و 
باید از آن برای ارتقا کارآمدی و بهبودی زندگی مردم استفاده کرد. نگاه 

دولت سیزدهم نیز این است که از این فرصت نهایت استفاده را ببرد.
ب��ه گزارش ایرنا، طرح »صیانت از حق��وق کاربران در فضای مجازی و 
س��اماندهی پیام رسان های اجتماعی« نخستین بار ششم تیر سال جاری 
با همین عنوان در صحن مجلس شورای اسلامی مطرح شد و بررسی آن 

تا کنون ادامه یافته است.
این طرح منتقدانی دارد اما مدافعان، هدف طرح را نه محدودسازی که 

راهی برای ساماندهی فضای اینترنت اعلام کرده اند.

وزیرارتباطات:نقاطچالشیطرحصیانتبایدبررسیشود

صادرات ما محدود و از طریق واسطه هاست

 اعلام رتبه بندی فرودگاه ها توسط سامانه پایش کیفیت 
خدمات فرودگاهی

 توقف پرورش گونه وانامی میگو در خوزستان
 با آلودگی کارون

مدیر راهب�ری مرکز ایمنی، عملیات اضط�راری و نظارت 
ب�ر کیفیت خدمات فرودگاهی گف�ت: رتبه بندی فرودگاه ها 
توسط سامانه پایش کیفیت خدمات فرودگاه انجام می شود 
که در ۶ ماه نخس�ت امس�ال بی�ش از یک میلی�ون و ۷۰۰ 

بازخورد توسط این سامانه ثبت و جمع آوری شده است.
به گزارش روز جمعه ایرنا از وزارت راه و شهرسازی، »مجتبی رنجبر« 
اظهارداشت: پایش مستمر و هوشمند کیفیت خدمات و سرویس ها در 
فرودگاه های کشور با تاکید مدیرعامل شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی 
در راستای ارتقای سطح کیفی خدمات فرودگاهی انجام می شود. وی 
افزود: سامانه جامع و هوشمند پایش کیفیت خدمات فرودگاهی در دو حوزه »کیفیت خدمات فرودگاهی«  و »امکانات 
سالن های فرودگاه«  به جمع آوری بازخوردهای مسافران می پردازد و در ماه های تیر، مرداد و شهریور ۱۴۰۰ نیز، ۶۵۰ 
هزار بازخورد از سوی مسافران در فرودگاه های کشور ثبت کرده است. مدیر راهبری مرکز ایمنی، عملیات اضطراری 
و نظارت بر کیفیت خدمات فرودگاهی بیان کرد: موضوع کیفیت خدمات فرودگاهی در زمینه های امکانات سالن های 
فرودگاه، کیفیت پذیرش مس��افر و بار، نحوه برخورد کارکنان، آراس��تگی و راحتی در فرودگاه، س��رویس های اطلاع 
رسانی، مدت زمان انتظار پذیرش، نحوه دسترسی به فرودگاه، وضعیت پارکینگ فرودگاه، اقدامات مقابله با شیوع کرونا 
توسط مسافران ارزیابی می شود.   به گفته وی؛ این سامانه در حوزه »امکانات سالن های فرودگاه«  به بررسی مواردی 
همچون اینترنت، محل ش��ارژ، چرخ دس��تی و ویلچر، آب آشامیدنی، تلویزیون، محل بازی کودکان، عابر بانک، اتاق 
سیگار، صندلی انتظار، بسته بندی بار، غرفه های فروشگاهی، رستوران و فست فود، نمازخانه و سرویس های ترمینالی 
می پردازد. رنجبر در ادامه به رتبه بندی فرودگاه های کشور در دو بخش کیفیت خدمات فرودگاهی و امکانات سالن های 
فرودگاه پرداخت و گفت: با توجه به اطلاعات دریافتی در سه ماهه دوم سال ۱۴۰۰، موفق ترین فرودگاه ها در زمینه 
کیفیت ارائه خدمات فرودگاهی از نظر مسافران به شرح ذیل است: فرودگاه های مهرآباد، مشهد و تبریز)امکانات سالن 
های ترمینال(، فرودگاه های اصفهان، بندرعباس و اهواز )کیفیت پذیرش مسافر/ بار(، فرودگاه های شیراز، اصفهان و 
زاهدان)نحوه برخورد کارکنان(، فرودگاه های مهرآباد مشهد، یزد)آراستگی و راحتی در فرودگاه(، فرودگاه های مشهد، 
بندرعباس و زاهدان)سرویس های اطلاع رسانی(، فرودگاه های مهرآباد، اهواز و یزد)زمان انتظار پذیرش(، فرودگاه های 
تبریز، مهرآباد، شیراز)اقدامات مقابله با شیوه کرونا(، فرودگاه های اصفهان، یزد و مهرآباد)وضعیت پارکینگ فرودگاه( 
و فرودگاه های تبریز، ش��یراز و اهواز)نحوه دسترس��ی به فرودگاه( جزء فرودگاه های منتخب بودند. وی همچنین به 
ارائه نتایج حاصل از پایش رضایتمندی مسافران در رابطه با امکانات سالن های فرودگاه ها در تابستان پرداخت و گفت: 
در ارائه اینترنت فرودگاه های مهرآباد، اصفهان و مشهد، در پخش برنامه های تلویزیونی، فرودگاه های تبریز، مهرآباد و 
زاهدان، در محل شارژ، فرودگاه های مهرآباد، بندرعباس و شیراز، در ارائه چرخ دستی و ویلچیر، فرودگاه های مشهد، 
مهرآباد و یزد، در ارائه صندلی انتظار، فرودگاه های یزد، زاهدان و مشهد، در ارائه آب آشامیدنی فرودگاه های اصفهان، 
شیراز، مهرآباد، در استقرار عابر بانک، فرودگاه های شیراز، اهواز و تبریز، در بسته بندی بار فرودگاه های تبریز، اهواز، 
بندرعباس، در استقرار غرفه های فروشگاهی فرودگاه های اصفهان، مهرآباد و. بندرعباس، در بخش رستوران و فست 
فود، فرودگاه های مهرآباد، زاهدان، اهواز، در بخش نمازخانه فرودگاه های مهرآباد، یزد، مشهد و در بخش سرویس های 

بهداشتی فرودگاه های مشهد، اصفهان و تبریز به عنوان فرودگاه های منتخب معرفی شدند.

مدی�ر عامل صندوق توس�عه ص�ادرات آبزیان کش�ور 
اظهار داش�ت: بعد از تحریم ها و دش�واری در انتقال ارز، 
صادرات ما به بسیاری از کش�ورهای اروپایی متوقف شد 
و هم اکنون به کش�ورهای امارات متحده عربی و روس�یه 
ب�ه صورت فله ای میگ�و صادر می کنیم تا در آنجا بس�ته 

بندی ها را تغییر دهند و آن را بازار پسند می کنند.
به��روز کاکاون��د در گفت وگو با ایلنا، با بی��ان اینکه واحدهای 
پرورش میگو در اس��تان های س��احلی کش��ور متمرکز هستند، 
گفت: اس��تان های سیس��تان و بلوچس��تان، هرمزگان، گلستان، 

گیلان و مازندران جزو مهمترین مراکز پرورش میگو در کشور محسوب می  شوند.
وی با بیان اینکه یک گونه میگو در ایران پرورش داده می شود، افزود: در گذشته گونه اندیکوس را پرورش 
می دادیم اما این گونه ویروس��ی ش��د و ما نتوانستیم با بیماری مقابله کنیم به همین دلیل پرورش آن متوقف 

شد.
این فعال اقتصادی با بیان اینکه گونه ایرانی میگو پرورش��ی نداریم، خاطر نش��ان کرد: در حال حاضر گونه 

وانامی جایگزین گونه گذشته شده است و توانستیم در مراکز تکثیر داخلی این گونه را مولدسازی کنیم.
به گفته کاکاوند، گونه وانامی در خوزستان به دلیل آلودگی آب کارون و مسائل زیست محیطی بیمار و هم 

اکنون پرورش میگو در خوزستان متوقف شده است.
وی با بیان اینکه حجم میگو در شهرهای بوشهر و چابهار تولید می شود، افزود: ۹۰ درصد از میگو تولید شده 
در کشور صادر می شود چرا که هنوز میگو جای خود را در سبد خانوارهای ایرانی پیدا نکرده است. از ابتدا هم 
این محصول با هدف صادرات در کشور پرورش یافت. کاکاوند با بیان اینکه پیش از تحریم ها بیشترین حجم 
تولید به اروپا صادر می شد، خاطر نشان کرد: بعد از تحریم ها و دشواری در انتقال وجه صادرات ما به بسیاری 
از کش��ورهای اروپایی متوقف ش��د و هم اکنون به کش��ورهای امارات متحده عربی و روسیه به صورت فله ای 
میگو صادر می کنیم در آنجا بسته بندی ها را تغییر می دهند و آن را بازار پسند می کنند. مدیر عامل صندوق 
توسعه صادرات آبزیان کشور ادامه داد: اگر در طول پرورش ۴ ماه میگو به آن یک کیلو غذای خارجی بدهیم 

در ازای آن یک کیلو میگو خواهیم داشت.
این فعال اقتصادی بابیان اینکه تکنولوژی پرورش میگو هم اکنون بومی ش��ده اس��ت، افزود: در گذش��ته 
تکنولوژی آن از کشورهای جنوب شرق آسیا وارد می شد. به گفته کاکاوند، چین بزرگترین تولید کننده میگو 
در جهان اس��ت که میگو ما را با قیمت کم برای مصرف داخلی خریداری می کند و میگو پرورش��ی خود را با 
قیمت بالا صادر می کند. وی بابیان اینکه کشورهای همسایه به صورت ریالی از ما خریداری می کنند، تصریح 
کرد: خرید ریالی مشکلات زیادی برای صادرکنندگان ایجاد کرده است چراکه مسئولان از صادرکنندگان ارز 
حاص��ل از ص��ادرات را می خواهند در حالی که ارزی وجود ندارد. مدیر عامل صندوق توس��عه صادرات آبزیان 
کش��ور با بیان اینکه صادرات به روس��یه دشوار است، گفت: تولید کنندگان ما از آنجایی که پیش از تحریم ها 
بیش��ترین حجم صادرات خود را به کش��ورهای اروپایی از جمله آلمان و فرانس��ه صادر می کردند مطابق با 

استانداردهای آنها میگو پرورش می دادند اما این استانداردها مورد تایید روسیه نیست.


